

سنة ثالثة قانون خاص :

الدرس الثاني: الشركات التجارية

Definition:

In Algerian law, commercial companies are defined as economic entities where a group of individuals or contributors unite to engage in commercial activities with the aim of making a profit. These companies are regulated by the laws and regulations applicable in the country.

Examples of commercial companies in Algeria:

Partnership Company :

Type: Limited Liability Company.

Feature: A group of individuals unite to establish the company, and their liability is limited.

Example: If a group of friends decides to establish a company to provide specific services, they can adopt the structure of a "Partnership Company" to achieve their goals.

Joint Stock Company :

Type: Joint Stock Company.

Feature: Capital is divided into shares that can be sold to the public.

Example: If a new company wants to raise substantial capital to expand its activities, it may choose the structure of a "Joint Stock Company" to attract investors.

These examples illustrate the diversity of companies in Algerian law and how their structures are adapted to the needs of individuals or groups they are established to serve.

تعريف:

في القانون الجزائري، تُعرف الشركات التجارية ككيانات اقتصادية يتحد فيها مجموعة من الأفراد أو المساهمين للقيام بنشاط تجاري بهدف تحقيق الربح. تنظم هذه الشركات بموجب القوانين واللوائح المعمول بها في البلاد.

أمثلة على الشركات التجارية في الجزائر:

شركة التضامن:

نوع: شركة شخصية محدودة.

السمة: يتحد عدد من الأفراد لتأسيس الشركة، وتكون مسؤوليتهم محدودة.

مثال: إذا قررت مجموعة من الأصدقاء تأسيس شركة لتقديم خدمات محددة، يمكنهم اعتماد هيكل "شركة التضامن" لتحقيق أهدافهم.

شركة مساهمة:

نوع: شركة مساهمة.

السمة: يتم تقسيم رأس المال إلى أسهم يمكن بيعها للجمهور.

مثال: إذا أرادت شركة جديدة جمع رأسمال كبير لتوسيع نشاطها، قد تختار هيكل "شركة مساهمة" لجذب المستثمرين.

تُظهر هذه الأمثلة تنوع الشركات في القانون الجزائري وكيفية تكييفها مع احتياجات الأفراد أو الجماعات التي تأسست لخدمتها.

شركة مساهمة: Joint Stock Company.

شركة ذات المسؤولية المحدودة: Limited Liability Company (LLC).

شركة التضامن: Partnership Company.

شركة عمومية: Publicly Held Company.

شركة قابضة: Holding Company.

شركة تعاونية: Cooperative Company.